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Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 611 af 30. maj 2022 (alm. del). Spørgsmålet er stillet 

efter ønske fra Louise Schack Elholm (V). 
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Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Hvordan hænger statsministerens udmelding i Folketinget sammen med, at regeringen 

med sit udspil til grøn skattereform lægger op til at indføre en CO2-afgift, der kraftigt sæt-

ter afgiftsbelastningen af virksomhederne, herunder gartnerierne, i vejret, samtidig med at 

bundfradraget i afgiften fjernes, og at de nuværende tilskudsordninger ikke i tilstrækkeligt 

omfang kan bruges af gartnerierne til at omstille deres produktion? 

 

Svar 

Regeringen har som led i sit udspil til Grøn skattereform lagt op til en højere og mere ensar-

tet afgift på CO2-udledninger. Som en del af udspillet indgår en afskaffelse af eksisterende 

bundfradrag i CO2-afgiften.  

 

I udspillet prioriteres knap 7 mia. kr. frem mod 2030 til grøn omstilling af dansk er-

hvervsliv mv. Provenuet fra CO2-afgiften og afskaffelsen af det eksisterende bundfradrag 

indgår som en del heraf og bruges dermed til at understøtte virksomhedernes grønne om-

stilling. Der er konkret tale om omstillingsstøtte målrettet de virksomheder, der rammes 

hårdest af afgiften og har sværest ved at omstille sig uden støtte, samt målrettet støtte til 

fiskeriet, og investeringer i grøn teknologi. 

 


